
7 Spelling





Luisterwoorden



41

Woorden met twee 
medeklinkers aan het begin

Voel je de klank trillen in je keel? 
 - Ja? Schrijf een v. 

 - Nee? Schrijf een f. Als je het verschil niet goed 
hoort, onthoud dan de woorden met een f.

tafel, wafel, oven, avond

90

Woorden met een 
voorvoegsel

Je schrijft het voorvoegsel zoals je het hoort.

herkauwen, hergebruiken, herlezen, ongezond, 
oneven, onveilig

Luisterwoorden



Klankregelwoorden



30

Woorden met een lange 
klank aan het eind van een 

klankgroep
Hoor je een aa, oo, uu of ee aan het eind van een 

klankgroep? Dan schrijf je een a, o, u of e.

water, tafel, muren, broden, oven, regen

32

Woorden met een korte 
klank aan het eind van een 

klankgroep
Hoor je een a, o, u, i of e aan het eind van een 
klankgroep? Schrijf daarna twee medeklinkers.

vissen, vossen, muggen, spinnen, slakken, emmer

Klankregelwoorden



35

Woorden die eindigen op -ig
Je hoort -ug aan het eind, 

maar je schrijft -ig. Behalve bij terug. 

jarig, handig, griezelig, aardig, grappig, tachtig

44

Woorden die eindigen op -lijk
Je hoort -luk aan het eind, 

maar je schrijft -lijk. Behalve bij geluk en misluk.

heerlijk, eerlijk, vrolijk, moeilijk, gevaarlijk, sierlijk

Klankregelwoorden



72

Woorden die eindigen op -tie
Je hoort -tsie of -sie aan het eind, 

maar je schrijft -tie.

politie, actie, vakantie, notitie, situatie, informatie 

78

Woorden die eindigen op 
-isch(e)

Je hoort -ies of -iese aan het eind, 
maar je schrijft -isch of -ische.

medisch, dramatisch, historisch, elektrische, 
allergische, tropische 

Klankregelwoorden



79

Woorden die eindigen op -teit
Hoor je -tijt en wordt de tijd van de klok bedoeld? 

 - Ja? Schrijf -tijd. 
 - Nee? Schrijf -teit. 

majesteit, activiteit, sportiviteit, universiteit, 
kwaliteit, realiteit 

80

Woorden met een g die klinkt 
als zj

Je hoort zj in een woord, maar je schrijft een g. 

horloge, logeren, passagier, garage, bagage, 
asperge

Klankregelwoorden



Weetwoorden



26

Woorden met ei en ij
Je hoort niet of je ei of ij schrijft. 
Onthoud de woorden met de ei.

de neiging, de opleiding, de eigenschap

28

Woorden met ch en cht
 - Hoor je een g in het woord? Dan schrijf je meestal 
een g, maar soms ch. Onthoud de woorden met ch. 

 - Hoor je -gt in een woord? Dan schrijf je -cht 
als er een korte klank voor staat. Anders schrijf 

je -gt. Behalve bij: hij ligt, hij legt, hij zegt. 
(klankregelwoorden)

de archeoloog, belachelijk, de chorizo, chemisch, 
technisch, chronisch

Weetwoorden



29

Woorden met au en ou
Je hoort niet of je au of ou schrijft. 

Onthoud de woorden met au.
Als je de au of ou aan het eind van een woord 

hoort, dan schrijf je meestal auw of ouw.

augustus, wij klauteren, zij miauwen, de dinosaurus, 
nauwkeurig, nauwelijks, de auditie, automatisch

50

Woorden met i en ie
Je hoort een ie aan het eind van een klangroep, 
maar schrijft soms i. Onthoud de woorden met i. 

Hoor je ie voor -tie? Dan schrijf je i voor dit stukje.

de microfoon, de microscoop, het medicijn, wij 
feliciteren, het risico, de vitamines

de traditie, de auditie, de positie, de kwaliteit, 
de brutaliteit, de muzikaliteit

Weetwoorden



55

Woorden met een c die 
klinkt als s

Hoor je een s in het woord? 
Dan schrijf je meestal een s, maar soms ook een c. 

Onthoud de woorden met een c.

het pincet, wij omcirkelen, het incident, 
de ceremonie, de decimaal, de officier, wij 

fabriceren, de felicitatie

63

Woorden met een c die klinkt 
als k

Hoor je een k in het woord? Dan schrijf je meestal 
een k, maar soms een c. Onthoud de woorden met 
een c. Woorden waarin je aan het eind -kt hoort, 

zijn makkelijk te onthouden. Bij werkwoorden schrijf 
je -kt, zoals bij lukt of zoekt. Bij andere woorden 

schrijf je -ct, behalve bij markt, strikt en inkt.

de tactiek, de inspecteur, de discussie, de actie, wij 
discrimineren, de activiteit, chic, de chocola, het 

insect, het respect, het contact, het product 

Weetwoorden



69 81

Woorden met th
Hoor je een t in het woord? Dan schrijf je meestal 
een t, maar soms th. Onthoud de woorden met th. 

Hoor je aan het eind teek? Dan schrijf je theek, 
behalve bij een steek of een teek (het beestje). 

Hoor je aan het begin termo of termos? Dan schrijf 
je thermo- of thermos-.

de thee, thuis, het theater, Athene, Thailand, 
de kathedraal, de apotheek, de bibliotheek, de 

thermometer, de thermostaat

Weetwoorden

Woorden die beginnen met ‘s
Hoor je een s aan het begin van een woord? 

Dan schrijf je een s, maar bij 12 woorden schrijf je ‘s. 
Onthoud deze woorden.

dagdelen: 
‘s ochtends, ‘s morgens, ‘s middags, ‘s avonds, ‘s nachts 

dagen van de week: 
‘s maandags, ‘s woensdags, ‘s zaterdags, ‘s zondags’s 

seizoenen en de wereld: 
‘s winters, ‘s zomers, ‘s werelds 



92

Woorden met y
In sommige woorden hoor je een i, ie of j, 

maar schrijf je een y. Onthoud deze woorden. 
Woorden waarin je vooraan sim hoort, 

zijn makkelijk te onthouden. 
Je schrijft sym-, behalve bij simpel en simkaart.

de lolly, de hobby, de yoghurt, de pyjama, hysterich, 
Egypte, het symbool, sympathiek, de symptomen, het 

symfonieorkest 

105

Woorden met een ch die 
klinkt als sj

In sommige woorden hoor je sj, maar schrijf je ch. 
Onthoud deze woorden.

de chef, de chips, de lunch, de machine, de chirurg, 
charmant, de capuchon, de chimpansee

Weetwoorden



108

Engelse leenwoorden
Je schrijft sommige klanken anders dan bij een 

Nederlands woord. Onthoud de leenwoorden goed.

het ticket, de show, de laptop, de website, de keeper, 
de cake, het team, de goal

112

Woorden met x
Hoor je ks in een woord? Dan schrijf je vaak een x. 
Onthoud de woorden met een x. Woorden waarbij 

je eks aan het begin hoort, zijn makkelijk te 
onthouden. Je schrijft ex-, behalve bij ekster.

luxe, de mixer, maximaal, de saxofoon, Luxemburg, 
Mexico, extra, expres, het excuus, de excursie, 

de explosie

Weetwoorden



118

Franse leenwoorden
Je schrijft sommige klanken anders dan bij een 

Nederlands woord. Onthoud de leenwoorden goed. 
Franse leenwoorden met de oo-klank zijn makkelijk te 

onthouden. Deze klank schrijf je als -eau.

de entree, het café, de punaise, het etui, 
de biscuit, het toilet, het trottoir, 

het cadeau, het bureau, het niveau 

Weetwoorden



Regelwoorden



57 67

Samenstellingen waarbij 
klanken wegvallen

Bedenk uit welke losse woorden de samenstelling 
bestaat en schrijf ze aan elkaar.

tandpasta, postbus, feestdag, zakdoek, roofvogel, afval

Woorden die eindigen op b
Hoor je een p aan het eind? Maak het woord langer. 

Je hoort of je een p of een b schrijft. Onthoud de 
woorden eb en club.

web, schub, krab, rib, schrob, club

Regelwoorden



82

Woorden met een Latijns 
voorvoegsel

Je hoort een Latijns voorvoegsel. 
Je schrijft ab-, ob-, sub- of ad-.

abstract, abnormaal, object, subtropen, admiraal, 
advocaat

Regelwoorden

71

Namen met een hoofdletter
Je schrijft namen en achternamen met een 

hoofdletter. Je begint tussenvoegsels met een 
hoofdletter als er geen naam of letter voor staat. 

Marlies, Rik Jager, Job de Beer, meneer Van de Ark



117

Woorden met een trema
Spreek je een woord verkeerd uit? Plaats dan een 
trema op de klinker waar de klank in het woord 

verandert.

patiënt, poëzie, mozaïek, ruïne, Azië, kopiëren

Regelwoorden

89

Aardrijkskundige namen 
en feestdagen

Je schrijft aardrijkskundige namen en feestdagen 
met een hoofdletter.

Nederland, Noordzee, Vlaamse, Eikenlaan, Kerstmis, 
Pasen



122

De bezitsvormen
 - Spreek je de bezitsvorm goed uit? 
Dan schrijf je de s aan de naam vast.

 - Spreek je de bezitsvorm niet goed uit 
en eindigt de naam op a, o, u, i of y? 

Dan schrijf je ‘s achter de naam. 
 - Eindigt de naam op een s of s-klank? 

Dan schrijf je alleen een ‘ achter de naam
 in de bezitsvorm.

Kims boek, oma’s leesbril, Max’ trui

Regelwoorden

121

Bijvoeglijk gebruikte 
voltooid deelwoorden
Eindigt het voltooid deelwoord op -en?

- Ja? Schrijf hetzelfde. 
- Nee? Schrijf -e achter het voltooid deelwoord.

gebroken- de gebroken ruit, 
gedekt- de gedekte tafel



Regelwoorden met meervoud 
en verkleinen



65

Meervouden op ‘s
Eindigt het enkelvoud op a, o, u, i of y? 

Dan schrijf je het meervoud met ‘s. 

auto’s, cavia’s, foto’s, paraplu’s, ski’s, lolly’s 

53

Verkleinwoorden van 
woorden op -ing

 - Hoor je -inkju? 
Je schrijft geen g tussen de n en de k. Je schrijft -inkje.

 - Hoor je -utju? Je schrijft -etje.

pudding-puddinkje, 
buiging-buiginkje, 

oefening-oefeningetje, 
tekening-tekeningetje

Regelwoorden met meervoud en verkleinen



103

Meervouden met een trema
Eindigt het woord op -ee of -ie? 

Dan schrijf je het meervoud door er -ën achter te 
zetten. Behalve bij bacteriën, oliën, koloniën, poriën 

en financiën.

trofeeën, kopieën, bacteriën, oliën

87

Verkleinwoorden van 
woorden op a, o, u en i

Eindigt het woord op a, o, u of i? Maak het verkleinwoord 
door de a, o, of u te verdubbelen. De i wordt ie. Schrijf er 

-tje achter.

pinda-pindaatje, 
foto-fotootje, 

menu-menuutje, 
kiwi-kiwietje

Regelwoorden met meervoud en verkleinen








